
متخصص تغذیه و رژیم درمانی:
اصلاح ژنتیک و تراریخته باهم فرق دارند

به گزارش خبرنگار ایرنا، سخنان این متخصص تغذیه به بحث طی روزهای اخیر مربوط است که در این مباحث بسیاری از سایت ها و فعالان در فضای 
مجازی بیانات گسترده ای درباره مضرات تراریخته مطرح کرده اند و محور بسیاری از این مباحث سخنان دکتر عیسی کلانتری رییس سازمان حفاظت محیط 
زیست در باره برنج ایرانی و محصولات تراریخته است. دامنه این مباحث و اظهار نظرات در باره مضرات تراریخته به جایی کشید که 27 استاد دانشگاه و 
مسئولان سابق و فعلی درباره محصولات تراریخته و سالم یا ناسالم بودن آن در دفتر کاری دکتر سعید جلیلی مناظره برگزار کردند. بیوتکنولوژی یا فناوری 
زیستی که منجر به تولید محصولات تراریخته هم می شود دانش جدیدی است که مانند سایر علوم در حال هموار کردن مسیر خود در زندگی بشر است، اما 
موافقان و مخالفان زیادی از جمله به خاطر بحث سلامتی دارد، به طوری که جهان هم هنوز با این فناوری دست به عصا پیش می رود. مقاوم بودن به آفات، 

بی نیازی به علف کُش ها و سموم شیمیایی، ارزان و مغذی بودن، از جمله توجیهات موافقان در حمایت از محصولات تراریخته است.
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روزنامه

تحلیل خبر
گروه تحلیل خبر روزنامه طلوع

از  هر  دری  کلامییادداشت روز
و  پرزیان ترین  که  زمانی 
جزو  مواد،  هولناک ترین 
بی تردید  باشد  اقلام  ارزان ترین 
باید به برنامه ریزی های پشت پرده 
آن توجه و دقت کرد که چگونه 
یک  مردم  دارند  قصد  شبکه هایی 
به  را  آن  جوانان  به ویژه  کشور 
بی خاصیتی سوق  و  انفعال، سستی 
دهند و اصلی ترین سرمایه های این 
سرزمین را به نابودی و فنا بکشانند 
و تنها با این روش است که امنیت 
زمینه  و  چپاول گران  و  غارتگران 
و  پنهان  قدرت های  شکل گیری 

آشکار فاسد فراهم می شود.
ارتقای  هزینه  باید  که  پول هایی 
مختلف  اقشار  سلامت  کیفیت 
بیماری زا  به دود سیاه  مردم شود، 

مبدل شده و به هوا می رود.
افراد سالمی که از آفت دخانیات 
دوری می جویند نیز لاجرم بسیاری 
به  ظالمانه  هنگفت  هزینه های  از 

آنان تحمیل می شود.
برای  که  سرسام آوری  هزینه های 
مصرف  از  ناشی  سرطانی  بیماران 

می گیرد،  صورت  قلیان  و  سیگار 
گره های  از  بسیاری  می تواند 
از  کند.  باز  را  کشور  اقتصادی 
این رو مردم غیرسیگاری و مخالف 
با مصرف قلیان و دود، حق دارند 
قلیانی ها  و  سیگاری ها  معترض 
افراد  این گونه  علیه  و  باشند 

شکایت کنند.
مسئولان مرتبط با اماکن عمومی، 
باید  نیز   ... و  بهداشتی  مراکز 
باشند  بی اعتنایی هایی  پاسخگوی 
حاصل  و  می گیرد  صورت  که 
آن دایر شدن بسیار مراکز عرضه 
قلیان و سیگار است. افردا مؤثری  
دم  و  دود  اهل  شوربختانه  که 
را  جامعه  ندارند  حق  نیز  هستند 
 قربانی نظرات مخرب و سیاه خود 
و  آموزش وپرورش  کنند. 
راستا  این  در  نیز  عالی  آموزش 
و  دارند  برعهده  مهمی  وظایف 
زمین گیر  با  مبارزه  برای  باید 
دانشجویان  و  دانش آموزان  شدن 
اثرگذار  و  مفید  برنامه های 

آموزشی داشته باشند.

ورزش های  هیئت  رییس 
برگزاری  از  فارس  همگانی 
اولین دوره بین المللی » ورزش و 
با حضور  خانواده « در کشور و 

150 نفر در شیراز خبر داد.
زارع  مریم  خبری:  سرویس 
فطرت  پاک  سیروس  خفری/ 
گفت:  خبرنگاران  جمع  در 
اولین دوره بین المللی »ورزش و 
در  ماه  مهر   ۶ تا   ۴ از  خانواده « 

شیراز برگزار می شود.
دوره  این  مدرس  افزود:  وی 
و  آلمان  کشور  از  بین المللی 
بود و  ایران خواهند  از  استادانی 
در پایان به افراد گواهی نامه داده 
بین المللی  اعتبار  که  شد  خواهد 
داد:  ادامه  فطرت  پاک  دارد. 
این  نام کنندگان  ثبت  بیشترین 
و  ورزشی  مربی  بانوان  دوره  
ما  همچنین  هستند ،  کارشناسان 
از امتیاز میزبانی استفاده کرده ایم 
و سهمیه ای برای شرکت استان 

فارسی ها در نظر گرفته ایم.
ورزش های  هیئت  رییس 
از  اصلی  هدف  فارس  همگانی 
و  آشنایی  دوره  این  برگزاری 
ورزش  با  خانواده ها  نزدیکی 
یک  که  زمانی  زیرا  است، 
خانواده  باشد یک  مادر ورزشی 
و  داشت  خواهیم  ورزشکار 
پویا  جامعه  ورزشکار  خانواده 
نهایت  را می سازد و در  و سالم 
توسعه  و  رشد  سمت  به  کشور 

می رود.
چگونگی  درباره  فطرت  پاک 
دوره  این  برای  فارس  میزبانی 
شهریور  در  گفت:  بین المللی 
سال 94 ما میزبان دوره بین المللی 

و  بودیم  ورزش«  در  »مدیریت 
شده  ارائه  خدمات  به  توجه  با 
داشتیم  که  مطلوبی  میزبانی  و 
ورزش های  فدراسیون  رییس 
را  دوره  این  برگزاری  همگانی 

نیز به ما سپرد.
دوره  اختتامیه  مورد  در  وی 
خانواده «  و  ورزش   « بین المللی 
نیز گفت: در روز شش مهر ماه 
با حضور رییس  اختتامیه  مراسم 
همگانی،  ورزش های  فدراسیون 
کشور  و  استان  ورزشی  مدیران 

نیز برگزار خواهد شد.
ورزش های  هیئت  رییس 
همگانی فارس در بخش دیگری 
عدم  خصوص  خود  سخنان  از 
مناسب  استاندارد های  رعایت 
چمران،  بلوار  راه  مسیرپیاده  در 
برای   ابتدا  فضا  این  گفت: 
با  بعد  و  بود  دوچرخه سواری 
پیاده روی  مردم  استقبال  توجه 
عنوان  هیچ  به  اما   شد؛  سلامت 
مسیر  این  از  استقبالی  چنین 

پیش بینی نمی شد.
وی ادامه داد: برای اصلاح مسیر 
و  درخواست  امنیت  تعمین  و 
منطقه  شهردار  به  لازم  تذکرات 
هرچه  امیدوارم  که  شده  داده 
سریع تر شاهد رفع مشکلات این 

محدوده باشیم.
استقبال  داد:  ادامه  فطرت  پاک 
مردم از این مسیر همچنین نشان 
نیاز  فضاهایی  چنین  به  که  داد 
من  این که  به  توجه  با  و  دارند 
نماینده آن ها در شورای اسلامی 
ایجاد  برای  هستم  شیراز  شهر 
همگانی  ورزش  برای  فضاهایی 

تلاش می کنم.

شهر  زیست  محیط  اداره  رییس 
ظروف  اینکه  به  اشاره  با  تهران 
انسان  سلامت  برای  یکبارمصرف 
ظروف  این  گفت:  هستند،  مضر 
بسیار دیر تجزیه می شوند و از این 
خاک  و  آب  برای  تهدیدی  رو 
از ظروف  توصیه می کنیم  هستند. 
یکبار مصرف کمتری برای نذری 
استفاده و به جای از سایر ظروف 
گیاهی  ظروف  مانند  جایگزین 
زودتر  چراکه  شود  برده  بهره 
کمتری  آسیب  و  می شوند  تجزیه 

به محیط زیست می رسانند.
در گفت وگو  بازگیر  محمدحسین 
اینکه سازمان  به  اشاره  با  ایسنا،  با 
تهران  استان  اسلامی  تبلیغات 
محرم  ایام  در  را  مسئولیت هایی 
برعهده دارد، اظهار کرد: با رییس 
برگزار  جلسه ای  سازمان،  این 
کردیم و مشکلات زیست محیطی 
به ویژه در ایام محرم را با آنان در 

میان گذاشتیم.
مورد  در  اینکه  به  اشاره  با  وی 

و  پسماندها  از  ناشی  مشکلات 
ایام  در  مصرف  یکبار  ظروف 
اسلامی  تبلیغات  سازمان  با  محرم 
کرد:  تصریح  کردیم،  گفت و گو 
موارد  سازمان،  این  که  شد  قرار 
هیئت های  به  را  محیطی  زیست 
رو  این  از  کند.  گوشزد  مذهبی 
تبلیغات  سازمان  با  ما  تعاملات 
از  پس  و  محرم  ایام  در  اسلامی 
آن بیشتر خواهد شد تا از ظرفیت 
برای  آن  تبلیغاتی  و  فرهنگی 
گسترش فرهنگ حفاظت از محیط 

زیست استفاده کنیم.

وزارت  مدیرکل  و  مقام  قائم 
بهداشت با اشاره به اینکه قیمت 
درصد   ۲۰ ایران  در  سیگار 
کننده  تولید  شرکت های  از 
سیگارسازی  کارخانه های  مثلًا 
عرضه  ارزان تر  آمریکایی 
بنابراین  داد:  ادامه  می شود، 
حتی  ایران  در  سیگار  فروش 
ارزان تر  جهان  کشور   ۱۸۱ از 
جم  جام  گزارش  به  است. 

حریرچی  ایرج  تسنیم،  از  آنلاین 
خبری  نشست  هفتمین  و  چهل  در 
اشاره  با  بهداشت  وزارت  سخنگوی 
در  قلیان  و  سیگار  زیان های  به 
کشور اظهار داشت: متأسفانه سالانه 
بالغ بر 10 هزار میلیارد تومان بابت 
سیگار؛ پول این کشور دود می شود.
وی با اشاره به اینکه قیمت سیگار 
از شرکت های  ایران 20 درصد  در 
کارخانه های  مثلًا  کننده  تولید 
ارزان تر  آمریکایی  سیگارسازی 
بنابراین  افزود:  می شود،  عرضه 
فروش سیگار در ایران حتی از 181 

کشور جهان ارزان تر است.
قائم مقام و مدیرکل وزارت بهداشت 
در  سیگار  قیمت  اینکه  به  اشاره  با 
درصد   70 بر  بالغ  کشورها  دیگر 
مالیات است، گفت: هر 10 درصد 
مالیات سیگار افزایش یابد 5 درصد 
می یابد.  کاهش  نیز  سیگار  مصرف 
سالانه  اینکه  به  اشاره  با  حریرچی 
عوارض  بابت  بستری  هزار   500

که  می دهد  رخ  کشور  در  سیگار 
هزینه های زیادی بر دوش بیمه ها و 
بنابراین  کرد:  تصریح  دارد،  دولت 
که  برویم  پیش  سمتی  به  باید 
سیگاری  افراد  بستری  هزینه های 
تقبل شود و هزینه  توسط خودشان 
کارهای غیربهداشتی برخی افراد بر 

دوش دیگران سنگینی نکند.
در  قوانین  ضعف  به  اشاره  با  وی 
حوزه سیگار در کشور عنوان کرد: 
متأسفانه قوانین کشور در این حوزه 
بازدارنده نیست مثلًا در همین تهران 
یک رستوران 7 بار به دلیل عرضه 
قلیان بسته شد؛ ولی با پرداخت 500 

هزار تومان دوباره باز می شود.
اشاره  با  بهداشت  وزارت  سخنگوی 
اقدامات 30 دانشگاه  به همکاری و 
با عرضه  برخورد  در  پزشکی  علوم 
گفت:  قلیان  و  دخانیات  کنندگان 
افراد زیر 18 سال  عرضه سیگار به 
اجرا  درستی  به  ولی  است،  ممنوع 
نمی شود و برخی استان ها نیز در این 

زمینه اصلًا همکاری نمی کنند.

سامانه وام ازدواج که طی روزهای 
اخیر در اغلب موارد گزینه ای برای 
کننده  ارائه  عامل  بانک  انتخاب 
تسهیلات به متقاضی اعلام نمی کرد، 
و  برگشته  عادی  حالت  به  مجدداً 
و  کرده  مراجعه  می توانند  زوجین 

ثبت نام خود را انجام دهند.
به گزارش ایسنا، از چند روز پیش 
هنگام  در  ازدواج  وام  متقاضیان 
بانک  در  آن  سامانه  به  مراجعه 
در  نام  ثبت  مراحل  طی  مرکزی 
مواجه  مشکل  با  عامل  بانک  تعیین 
می شدند، چرا که نام بانکی در این 
عبارتی  به  و  نداشته  وجود  مرحله 

ادامه ثبت نام غیرممکن بود.
اول  از  که  است  حالی  در  این 
مرداد ماه تا پایان شهریورماه بانک 
مرکزی طرح ضربتی وام ازدواج را 
بتواند  که  آورد  در  اجرا  مرحله  به 
نفری  هزار   ۵۰۰ حداقل  صف 

کاهش  ممکن  حد  تا  را  متقاضیان 
تا  طرح  این  اجرای  نتیجه  در  دهد. 
اواخر شهریورماه بیش از ۴۰۰ هزار 
مشارکت  با  ازدواج  تسهیلات  فقره 
بانک های حاضر در سامانه و تشدید 
پرداختی ها از سوی ۱۱ بانک عامل 
ضربتی  طرح  برای  شده  تعیین 

پرداخت شد.
شهریورماه  پایان  که  این  وجود  با 
بانک  ضربتی  طرح  اتمام  زمان 
مرکزی بود اعلام شد، تعلل زوجین 
در تکمیل پرونده و انجام روال ارائه 
طرح  این  تا  شد  موجب  تسهیلات 
این  با  شود،  تمدید  دیگر  روز   ۱۵
متقاضیان  اخیر  روزهای  در  حال 
با  نام  ثبت  برای  مراجعه  هنگام  در 
که  چند  هر  شدند،  مواجه  مشکل 
گفته می شود گاهی در ساعات اولیه 
سامانه  در  بانک ها  از  تعدادی  روز 

امکان ثبت نام داشتند.

رییس اداره محیط زیست شهر تهران:
از ظروف گیاهی برای نذری استفاده کنید
باسازمانتبلیغاتدرمحرمهمکاریمیکنیم

تحلیل این خبر را در ستون سمت راست بخوانید

ارزانی قیمت سیگار در ایران نسبت به ۱۸۱ کشور
سیگاری ها باید هزینه بستری شان را شخصاً 

پرداخت کنند

زوجین مراجعه کنند
سامانه وام ازدواج باز شد

املاک  و  اسناد  ثبت  مدیرکل 
که  دارد  اعتقاد  فارس  استان 
با  مقایسه  در  شیراز  شهرداری 
در  کشور  شهرهای  از  بسیاری 
مستقلات  و  املاک  مستندسازی 
از  و  کرده  عمل  موفق تر  خود 
برخوردار  مطلوب تری  وضعیت 

است.
حاشیه  در  اقبال  مهدی  دکتر 
کارگروه ثبت اسناد و شهرداری، 
قوت  نقاط  از  یکی  گفت: 
رسمی  انتقال  شیراز،  شهرداری 
مستندسازی  براساس  املاک 
قانونی است؛ این مجموعه املاک 
قولنامه  و  اقرارنامه  با  را  خود 
واگذار  متداول،  اشکال  سایر  و 

نمی کند.
رویه ای  چنین  است  معتقد  وی 
قصد  با  که  است  افرادی  نفع  به 
سرمایه گذاری یا مشارکت، ملکی 
و  می کنند  مبادله  شهرداری  با  را 
تسهیل کننده روند سرمایه گذاری 

خواهد بود.
کارگروه  اینکه  به  اشاره  با  اقبال 
ثبت  و  شیراز  شهرداری  مشترک 
قبل  سال  چند  از  فارس  اسناد 
راه اندازی شده است، گفت: هدف 
و  تسهیل  برای  کارگروه  این 
املاک  کردن  سنددار  در  تسریع 
کار  تسهیل  و  شیراز  شهرداری 

مردم است.
ماهیانه  جلسات  در  داد:  ادامه  او 
ثبتی  موارد  تمام  کارگروه،  این 
و موانع ثبتی مطرح، حل و مرتفع 
چند  این  طی  به طوری که  می شود 
گذشته  سال های  برابر  چند  سال 

کار انجام شده است.
املاک  و  اسناد  ثبت  مدیرکل 
براینکه،  تأکید  با  فارس  استان 

تأثیرگذار  کارگروه  این  اقدامات 
و  مردم  مشکلات  حل  بر 
گفت:  است،  سرمایه گذران 
و  همراهی  و  همدلی  خوشبختانه 
شهرداری  بین  خوبی  همکاری 
وجود  فارس  اسناد  ثبت  و  شیراز 
دارد و این روند نیز تداوم خواهد 
به  رفاهی  خدمات  ارائه  تا  داشت 

شهروندان تسریع و تسهیل شود.
هیچگونه  اینکه  بیان  با  وی 
این  در  فردی  و  شخصی  منافع 
دنبال  و  نداشته  وجود  کارگروه 
نمی شود، گفت: در آخرین جلسه 
به  مربوط  ثبتی  پرونده   15 حدود 
سایر  یا  طبقاتی  پارکینگ های 
یا  شهرداری  اختیار  در  املاک 
املاک واگذار شده به افراد حقیقی 
مشکلات  و  مطرح  حقوقی  و 
بررسی شد و راهکارهایی مد نظر 

قرار گرفت.
اقبال با یادآوری اینکه شهرداری ها 
محسوب  بزرگ  ملاکین  از 
شدن  سند دار  گفت:  می شوند، 
شهرداری ها،  مستقلات  و  املاک 
سوء استفاده  دست اندازی  مسیر 
کنندگان را مسدود کرده و باعث 
جلوگیری از زمین خواری می شود.

املاک  براینکه  تأکید  با  وی 
است  بستری  رسمی،  سند  فاقد 
زمین خواران،  سوء استفاده  برای 
مشترک  کارگروه  ایجاد  گفت: 
زمینه ای  شهرداری  و  اسناد  ثبت 
و  زمین خواری  از  ممانعت  برای 
سوءاستفاده های مرتبط بوده است.

املاک  و  اسناد  ثبت  مدیر کل 
فارس اعتقاد دارد شهرداری شیراز 
شهرداری های  اکثر  با  مقایسه  در 
تخصصی  توان  دارای  کشور 
املاک  زمینه  در  و  بوده  بالاتری 
اقدامات شاخصی انجام داده است.

نیز  شیراز  شهرداری  سرپرست 
مشترک  کارگروه  ایجاد  گفت: 
از  یکی  اسناد،  ثبت  و  شهرداری 
برای  شهرداری  شاخص  اقدامات 

املاک  با  مرتبط  مشکلات  حل 
شیراز بوده است.

بیان  با  اسدی  محمدحسن  دکتر 
مهم  اقدامات  از  یکی  اینکه 
و  استعلامات  انجام  شهرداری ها 
و  نقل  و  اسناد  با  مرتبط  اقدامات 
انتقال سند بوده است، از چند سال 

قبل این کارگروه ایجاد شد.
را  کارگروه  این  عملکرد  وی 
کرد:  تأکید  و  توصیف  مطلوب 
طی این چند سال چند هزار فقره 
فاقد  اراضی  و  املاک  برای  سند 
طی  از  بعد  شیراز  شهرداری  سند 

روال قانونی صادر شده است.
اسدی صدور سندهای تک برگ 
شیراز  شهرداری  املاک  برای 
رونق  در  تأثیرگذار  اقدامی  را 
سرمایه گذاری و جلوگیری از بروز 
دانست  زمینه  این  در  مشکلات 
همکاری  و  همدلی  با  گفت:  و 
این  طی  دارد،  وجود  که  مطلوبی 
املاک  اسناد  از  بسیاری  سال ها، 
تکلیف  تعیین  شهرداری،  عمده 
شهرداری  سرپرست  است.  شده 
شیراز خاطرنشان کرد که علاوه بر 
مدیریت و کارشناسان شهرداری، 
مدیرکل، معاونان و روسای نواحی 
پنجگانه ثبت اسناد، از اعضای این 

کارگروه به شمار می روند.

انجمن  عمان،  و  ایران  مشترک  اتاق 
اتاق  هشت  و  ایران  خرمای  ملی 
ایران  خرماخیز  استان های  بازرگانی 
توسعه  برای  تفاهم نامه ای  امضای  با 
سراسر  به  خرما  محصول  صادرات 

جهان هم پیمان شدند.
نقل  به  طلوع  روزنامه  گزارش  به 
امضای  با  شیراز،  بازرگانی  اتاق  از 
ایران  مشترک  اتاق  تفاهم نامه،  یک 
ایران  خرمای  ملی  انجمن  عمان،  و 
استان های  بازرگانی  اتاق  هشت  و 
کردن  فراهم  برای  کشور  خرما خیز 
طریق  از  خرما  صادرات  زمینه های 
بندر صحار عمان، هم  و  آزاد  منطقه 

پیمان شدند.
اتاق مشترک  تفاهم نامه  این  بر اساس 
اتاق های  رؤسای  عمان،  و  ایران 
اتاق  شامل  خرماخیز  استان های 

بندرعباس،  اهواز،  شیراز،  کرمان، 
بوشهر، زاهدان و خرمشهر و همچنین 
متعهد  ایران  خرمای  ملی  انجمن 
کردن  فراهم  با  ارتباط  در  می شوند 
به  ایران  خرمای  صدور  زمینه های 
چین  آمریکا،  مانند  جهانی  بازارهای 
از  لاتین  آمریکای  کشورهای  و 
طریق منطقه آزاد و بندر صحار عمان 

همکاری کنند.
از اهداف اصلی انعقاد این تفاهم نامه، 
خرمای  صادرکنندگان  همکاری 
استفاده  عمانی،  شرکت های  با  ایران 
مالی،  تسهیلات  و  زیرساخت ها  از 
و  عمان  کشور  صادرات  و  گمرکی 
استفاده  صحار،  بندر  و  آزاد  منطقه 
ترجیحی  موافقت نامه های  مزایای  از 
سایر  و  عمان  کشور  بین  گمرکی 

کشورها است.

حاشیه  در  ایران  اتاق  نایب رییس 
این  گفت:  تفاهم نامه  این  امضای 
و  ایران  مشترک  اتاق  عمل  ابتکار 
و  تشکل  یک  ارتباط  برای  عمان 
استان های  همچنین  و  مشترک  اتاق 
خرماخیز جای تقدیر دارد و می تواند 
به سایر تشکل ها هم تسری پیدا کند.
از  یکی  افزود:  سلطانی  پدرام 
به ویژه  و  صادرت  در  ما  آسیب های 
کشاورزی،  محصولات  صادرات  در 
همین  و  است  صادرات  خرده  انجام 
در  را  ایران  اعتبار  صادرات  خرده 

کشورهای دیگر زیر سؤال می برد.
در  ایران  اتاق  نایب رییس  گفته  به 
برند  پنج  یا  چهار  باید  خرما  حوزه 
معتبر ملی باشد و همه صادرات با برند 
چراکه  شود  انجام  شرکت ها  همین 
نمی توانند  کوچک  شرکت های 

برندسازی کنند و از بسیاری فن های 
بازاریابی و فروش هم آگاه نیستند.

ایران  خرمای  ملی  انجمن  رییس 
تفاهم نامه  این  امضای  حاشیه  در  هم 
برای  مناسبی  گفت: عمان جایگزین 
است  خلیج فارس  حاشیه  کشورهای 
و به لحاظ روح همکاری و نزدیکی 
فرهنگی با ایران هم همخوانی زیادی 

با ما دارد.
حال  در  افزود:  فرخی  رشید  محسن 
حاضر 20 درصد تولید خرمای کشور 
قابلیت  این  ما  و  می شود  صادرات 
هم  درصد   30 به  را  این  که  راداریم 
افزایش  فکر  به  نباید  البته  و  برسانیم 
بود  صادرات  درصد   30 از  بیشتر 
مصرف  در  صورت  این  در  چراکه 
دچار  خرما  قیمت  همچنین  و  داخلی 

مشکل می شویم.

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران 
دوران  روایت گران  گفت:  فارس 
بهترین  ایثارگران،  و  مقدس  دفاع 
مروجان فرهنگ ایثار و شهادت در 

جامعه هستند.
سرویس خبری: مریم زارع خفری/ 
رجبعلی راهی در همایش پیام آوران 
ایثار فارس هم زمان که به هفته دفاع 
شد،  برگزار  شیراز  در  که  مقدس 
گفت: امروز ترویج فرهنگ ایثار و 
در  ما  وظایف  مهمترین  از  شهادت 
این  در  و  می شود  محسوب  جامعه 
زمینه ایثارگران بهترین مروجان این 

فرهنگ غنی و ارزشمند هستند.
برگزاری  از  هدف  داد:  ادامه  وی 
زمینه  کردن  فراهم  همایش  این 
میان راویان دفاع مقدس  هم اندیشی 
و  قوت  نقاط  شناسایی  جهت  در 
هر  پیشرفت  برای  تلاش  و  ضعف 

چه بیشتر این طرح در استان است.
معاون فرهنگی و امور اجتماعی بنیاد 
نیز  فارس  ایثارگران  امور  و  شهید 
گفت: هم اکنون 50 نفر از ایثارگران 
ایثار  پیام آوران  تشکل  عضو  فارس 
هستند که پس از گذراندن دوره های 

آموزشی مقدماتی و تکمیلی، اکنون 
و  مقدس  دفاع  روایت گری  برای 
به  شهادت  و  ایثار  فرهنگ  ترویج 
مراکز آموزشی، مدارس و دانشگاه ها 
افزود:  محمدی  علی  می شوند.  اعزام 
روایتگری بعد از واقعه کربلا باعث 
را  آن  رخدادهای  امروز  ما  که  شد 
بدانیم و امروز نیز روایت گری یکی 
کلیدی  و  حساس  موضوعات  از 
و  ایثار  فرهنگ  گسترش  زمینه  در 
شهادت در جامعه محسوب می شود. 
محمدی افزود: اگر ما نتوانیم تاریخ 
و  مقدس  دفاع  و  انقلاب  شفاهی 

ندهیم،  انتقال  را  ایثارگری  مضامین 
قطعاً دچار مشکل و تحریف خواهیم 
راویان  بهترین  داد:  ادامه  وی  شد. 
این تاریخ کسانی هستند که در آن 
دوران حضور داشتند و حوادث را از 

نزدیک لمس کردند.
اجتماعی  امور  و  فرهنگی  معاون 
فارس  ایثارگران  امور  بنیاد شهید و 
تاکید کرد: افراد در این حوزه نباید 
مسائل جناجی را به روایتگری دفاع 
مقدس راه دهند در غیر این صورت 
در هر مقطعه زمانی ممکن است بین 
40 تا 50 درصد مخاطبان خود را از 

دست دهند و نتوانیم فرهنگ ایثار و 
مقاومت را به نسل بعد منتقل کنیم.

تشکل  نفر  هزار   2 از  بیش  حضور 
پیام آوران ایثار

بنیاد  ایثار  پیام آوران  اداره  رییس 
این  در  نیز  ایثارگران  امور  و  شهید 
جلسه گفت: تشکل پیام آوران ایثار 
از سال 90 با هدف ترویج فرهنگ 
ایثار و شهادت در 32 استان کشور 
دو  بر  افزون  اکنون  و  شد  تشکیل 
هزار و 200 نفر از ایثارگران کشور 

در این تشکل عضو هستند.
با  ایثارگران  افزود:  اعتماد  حمید 
و  مقدماتی  دوره های  در  شرکت 
بیان  فن  آموزش های  از  تکمیلی 
زندگی  سبک  و  سیره  محتوایی  و 
این  شهدا آشنا می شوند که مجموع 
و  حوزه  اساتید  نظر  زیر  آموزش ها 

دانشگاه انجام می شود.
ایثارگرانی  گفت:  پایان  در  اعتماد 
مقدماتی  آموزشی  دوره های  در  که 
و تکمیلی این طرح بالاترین نمرات 
سال  در  باشند  کرده  کسب  را 
و  پیشرفته  دوره  در  می توانند   97

تخصصی این طرح شرکت کنند.

مدیرکل ثبت اسناد و املاک فارس:

شهرداری شیراز در مستندسازی املاک موفق عمل کرده است

تفاهمی برای توسعه صادرات خرمای ایران

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران فارس:

ایثارگران بهترین مروجان فرهنگ غنی و ارزشمند ایثار و شهادت هستند

ارزانی قیمت سیگار در ایران نسبت به ۱۸۱ کشور
سیگاری ها باید هزینه بستری شان را شخصاً 

پرداخت کنند

رییس هیئت ورزش های همگانی فارس خبر داد
شیراز میزبان اولین دوره بین المللی ورزش 

و خانواده در کشور


